
Czterdziesta szósta sesja Rady Miejskiej 
10 listopada 2010 roku w Trzcińsku-Zdroju 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XLVI/ 2010 
 

Z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
10 listopada 2010 roku 

 
 

Miejsce obrad –sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 
 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 1202 

 
Czas zakończenia obrad - godz. 1238

 
Rada w składzie - 15 Radnych 
 
W obradach uczestniczyło – 15 Radnych         
 
Co stanowi – 100% 
 

 /lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i instytucji z terenu 
gminy Trzcińsko – Zdrój, burmistrzowie gminy, skarbnik gminy 
  

/lista obecności stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu/. 
 

Obrady XLV sesji otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Antoni Śliwiński, który 
przywitał wszystkich zebranych: radnych, burmistrzów, sołtysów i wszystkich gości 
obecnych na sesji. Stwierdził quorum na podstawie listy 15 radnych obecnych.  
 
Do punktu I. 1 Przyjęcie porządku dziennego obrad.
 
Przewodniczący obrad- Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad, który został 
dostarczony radnym wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji. Czy są jakieś wnioski w 
sprawie porządku obrad?  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad- zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
 
-za – 15- głosów 
 
 
Porządek obrad XLVI sesji Rady Miejskiej: 



I. Sprawy regulaminowe: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad, 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

II. Informacja Burmistrza Gminy. 
III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
IV. Wręczenie podziękowań. 
V. Wolne wnioski i informacje. 
VI. Zakończenie sesji 
 
 
 
Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
Przewodniczący obrad– poinformował, że protokół został podpisany przez większość 
radnych, którzy się z nim zapoznali i proponuję przyjąć protokół z poprzedniej sesji bez 
odczytywania. 
 
- za- 15- głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdzam, że protokół z XLV sesji Rady Miejskiej został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 
Do punktu II.  Informacja Burmistrza Gminy. 
 

Informację przedstawił Burmistrz, pan Zbigniew Kitlas – Dziś ma miejsce ostatnia Sesja 
Rady Miejskiej w tej kadencji. Zrealizowałem, cele i zadania założone na lata 2006-2010 w 
około 94%. Zrealizowałem również zadania, których wcześniej nie zakładałem. W tym 
okresie udało się uzyskać 8,5mln zł ze środków zewnętrznych, środków unijnych. 

Kandydując w poprzednich wyborach obiecałem mieszkańcom miasta i gminy, że zajmę 
się sprawami wszystkich niezależnie od miejsca zamieszkania. Pierwszą inwestycją, jaką 
wykonałem po objęciu urzędu było zwodociągowanie wsi: Tchórzno i Wesoła. Nie można 
było sfinansować tego ze środków unijnych. Udało nam się za niecałe 600tyś zł to zadanie 
zrealizować z własnych środków. Kolejnymi zrealizowanymi zadaniami były: Sołectwo 
Chełm Górny: rozbudowa sieci wodociągowej w Chełmie Dolnym, przebudowa i 
odtworzenie chodnika w Chełmie Górnym, zagospodarowanie placu i dokonanie przyłączeń 
do świetlicy wiejskiej.  

W sołectwie Dobropole: dostawa i montaż elementów placu zabaw w Dobropolu, remont 
kapitalny świetlicy wiejskiej 

Sołectwo Gogolice: wykonanie dokumentacji na przebudowe drogi osiedlowej w 
Gogolicach. Remont tej drogi trwa. Przejęliśmy od Agencji Nieruchomości Rolnych wraz z 
zapewnionymi środkami finansowymi. Została wykonana droga osiedlowa w Piasecznie, trwa 
remont dróg osiedlowych we wsiach Stołeczna i Gogolicach. Udało nam się pozyskać prawie 
300tyś zł na remonty tych dróg od Agencji Nieruchomości Rolnych. Kolejnymi 
zrealizowanymi zadaniami były: przebudowa chodnika przy szkole w Gogolicach, wykonanie 
kompletnej dokumentacji projektowo – kosztorysowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na 
budowę kanalizacji sanitarnej lokalnej oczyszczalni ścieków w miejscowości Gogolice na 
kwotę prawie108tyś zł, dostawa i montaż elementu placu zabaw, dostawa i montaż wiaty 
przystanku PKS w Gogolicach, Wymiana stolarki okiennej w Szkole Podstawowej w 
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Gogolicach. Chciałbym dodać, że Burmistrz nie ma zamiaru zlikwidować żadnej szkoły w 
naszej gminie, gdyby były takie plany nie inwestowano by w remonty szkół. Przebudowa 
chodnika w Gogolicach przy drodze powiatowej była współfinansowana ze Starostwem 
Powiatowym w Gryfinie. Również w kilku innych miejscowościach współfinansowano 
przebudowę chodników przy drogach powiatowych ze środków starostwa.  

Sołectwo Góralice: Sporządzenie dokumentacji projektowej sieć wodociągowa w 
miejscowości Czyste – koszt to prawie 68tyś zł; naprawa drogi gminnej, śródpolnej między 
Góralicami a Dobropolem, przebudowa i utworzenie chodnika w Góralicach, budowa 
kanalizacji sanitarnej w Góralicach, dostawa i montaż wiat przystankowych, kapitalny remont 
świetlicy w Góralicach, budowa sieci wodociągowej w Czystem. 

Sołectwo Górczyn: przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych, z Górczyna 
Dolnego do Górczyna Górnego – na kwotę prawie 150tyś zł, budowa II i III działki na 
składowisko odpadów komunalnych w miejscowości Drzesz. 

Sołectwo Klasztorne: przebudowa drogi powiatowej i przebudowa drogi gminnej, remont 
świetlicy wiejskiej – planowane jest, że remont będzie bardziej szczegółowy, wraz z 
wyposażeniem i salą komputerową jak w innych świetlicach. 

Sołectwo Piaseczno: rozbudowa oświetlenia drogowego, przebudowa chodnika w 
Piasecznie– na kwotę 61tyś zł; zakup budynku wraz z gruntem od GS, adaptacja na 
przedszkole i świetlice wiejską, wykonanie małej architektury, jak również centrum 
kształcenia na odległość, remonty nawierzchni dróg metodą natryskową mają miejsce co 
roku. Droga z Trzcińska do Babina jest to droga powiatowa, wstępnie ze starostwem jest 
umowa, że gmina jest w stanie dołożyć do tego zadania przeszło 400tyś zł kilometr 
wybudowania takiej drogi asfaltowej to jest przynajmniej 1mln zł, a jest to odcinek prawie 
12km. Dalszymi zadaniami zrealizowanymi w sołectwie Piaseczno były: zakup i montaż 
elementów placu zabaw w Piasecznie, dostawa i montaż placu zabaw w Babinie, przebudowa 
drogi osiedlowej, wraz z przygotowaniem tej drogi w Piasecznie. 

Sołectwo Rosnowo: przebudowa chodnika, remont świetlicy wiejskiej, dostawa i montaż 
elementów placu zabaw w Rosnowie. 

Sołectwo Stołeczna: sporządzenie dokumentacji na remont budynku szkoły, remont 
dachu, przebudowa chodnika, przebudowa drogi gminnej metodą powierzchniowego 
utwardzania wraz z odwodnieniem, wymiana papowego pokrycia dachowego oraz wymianka 
stolarki okiennej i drzwiowej zewnętrznej w szkole w Stołecznej, dostawa i montaż 
elementów placu zabaw, remont kapitalny świetlicy wiejskiej, dostawa i montaż wiaty 
przystankowej w Stołecznej. Budowa sieci wodociągowej z Dobropola do Wesołej, 
przebudowa drogi osiedlowej w Stołecznej (remont trwa). 

Sołectwo Strzeszów: wykonanie kompletnej dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę kanalizacji sanitarnej w Strzeszowie, z przesyłem 
do miejscowości Trzcińsko-Zdrój; dostawa i montaż wiaty przystankowej, dostawa i montaż 
elementów placu zabaw, kapitalny remont świetlicy wiejskiej w Strzeszowie oraz przebudowa 
chodnika współfinansowana przez starostwo. 

Sołectwo Tchórzno: zwodociągowanie miejscowości Tchórzno. 
Trzcińsko-Zdrój: Remont pomieszczeń, dachu Trzcińskiego Centrum Kultury; 

przebudowa parkingu przy cmentarzu komunalnym; przebudowa ulicy Wodnej; wymiana i 
remont lamp parkowych; wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na punkt 
rehabilitacji, remont mieszkania na ul. Sojuszników; wykonanie przyłącza wodociągowego do 
budynku oficyny przy ulicy Kościuszki; przebudowa i adaptacja budynku na potrzeby 
Centrum Rehabilitacji w Trzcińsku-Zdroju; przebudowa chodnika wzdłuż jeziora – I etap – 
od mostku w kierunku „Koziej Górki”; budowa boiska Orlik 2012 w programie „Moje 
boisko”; przebudowa parkingu i wjazdu przy budynku centrum rehabilitacji; wymiana 
pokrycia dachowego, okien, malowanie elewacji budynku przedszkola miejskiego; wymiana 
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stolarki okiennej w szkole podstawowej; remont ratusza staromiejskiego; rozbudowa 
kanalizacji sanitarnej w mieście, przy ulicy Chojnickiej, osada „Ostrzewka”; remont szkoły 
podstawowej; wymiana sieci wodociągowej przy ulicy Dworcowej; opracowanie 
dokumentacji na mieszkania socjalne po „Rozlewni Wód”;  

Podświetlono wszystkie wierze kościelne na wioskach; dostarczono pojemniki do 
selektywnej zbiórki odpadów; zakupiono ciągnik do Zakładu Komunalnego; zakupiono wóz 
asenizacyjny; zakupiono samochód do zakładu komunalnego, kupiono wóz strażacki od 
Niemców w cenie prawie 20tyś zł; otrzymaliśmy jako darowiznę wóz strażacki Mercedes z 
Holandii; udało mi się w latach 2007-2010 we współpracy z Urzędem Pracy zatrudnić 204 
osoby do różnego rodzaju prac;  

Były wykonywane różne inne zadania jak: remonty mieszkań, sprzątanie ulic, utrzymanie 
zieleni w parkach i wiele innych. Myślę, że kadencja 2006-10 była dobrą kadencją, pragnę 
podziękować wszystkim radnym, zwłaszcza tym, którzy byli „motorem ” napędzającym do 
działań dla Burmistrza. Cieszę się, że mogliśmy tyle zadań zrealizować w tej kadencji.  

 
Do punktu III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący rady pan Antoni Śliwiński – nie chcę w moim wystąpieniu dokonywać 

oceny naszej pracy w okresie całej V Kadencji Rady Miejskiej, w której pracowaliśmy w 
trakcie 46 sesji podjęliśmy 473 uchwały. Oceny dokonał zapewne każdy z nas, osobiście w 
swoim własnym sumieniu. Czy dobrej, czy złej to sprawa indywidualna. Spory wynikające z 
różnicy zdań gościły dość często w trakcie naszych spotkań na komisjach i sesjach, ale 
ogólnie zrobiliśmy sporo przez 4 letni okres. Jest to widoczne i namacalne dla mieszkańców 
naszej gminy. Było to możliwe dzięki naszym decyzjom nierzadko niejednomyślnym, ale w 
konsekwencji przynoszącym pozytywne efekty. Przyrost dochodów gminy w ciągu ostatnich 
trzech lat o 34,5% jako trzeci wynik w powiecie jest tego wyraźnym dowodem. Ocenę naszej 
czteroletniej pracy pozostawiam mieszkańcom naszej gminy, a wynik tej pracy otrzymamy w 
zbliżających się wyborach. 

 
Do punktu IV. Wręczenie podziękowań 
 
Przewodniczący Rady, pan Antoni Śliwiński– Wraz z burmistrzem przygotowaliśmy 
symboliczne podziękowania dla radnych, sołtysów, dyrektorów szkół na terenie gminy i 
pracowników placówek przy Urzędzie Miejskim. Pozwolę sobie przeczytać tekst takiego 
podziękowania: „W związku z zakończeniem V Kadencji Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju 
w latach 2006-2010 składamy wyrazy uznania za pełną zaangażowania pracę dla dobra 
społeczności lokalnej w mijającej kadencji. Dziękując za włożony wysiłek na rzecz rozwoju 
naszego miasta i gminy życzymy dalszych sukcesów w życiu osobistym i zawodowym.” 
Proszę pana Burmistrza o pomoc w rozdaniu podziękowań. Podziękowanie dla dyrektorów 
szkół:” W związku z zakończeniem V Kadencji Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju w latach 
2006-2010 pragniemy złożyć pani oraz współpracownikom gorące podziękowania za 
wszystkie wspólne działania oświatowe, życzymy dalszych sukcesów w życiu osobistym i 
zawodowym.” 
 
Przewodniczący obrad – jako Przewodniczący Rady Miejskiej na koniec kadencji chciałbym 
złożyć podziękowanie dla pana Burmistrza Zbigniewa Kitlasa, za pracę w tej kadencji. 
Również chciałbym złożyć podziękowanie dla Zastępcy Burmistrza pana Józefa Szotta. 
Zostało mi jeszcze jedno podziękowanie – dla osoby, bez której nasza praca byłaby 
utrudniona. Pomagała nam przed każdą sesją, przygotowywaliśmy wspólnie materiały 
sesyjne, każdy mógł u pani Sylwii Tyrpy uzyskać pomoc. Dziękuję bardzo.  
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Do punktu IV. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński – Chciałbym z tego miejsca wyrazić podziękowanie za 
czteroletnią współpracę, zwłaszcza dla pana wiceburmistrza Józefa Szotta, który jeszcze jako 
przewodniczący rady wniósł dużo pracy w uformowanie się tej rady i wszystkim, z którymi 
bliżej współpracowałem. Chciałbym, jeżeli źle się wyrażałem przeprosić i jeszcze raz 
podziękować za współpracę. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący rady pan Antoni Śliwiński – czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Burmistrz pan Zbigniew Kitlas – chciałbym przeczytać oświadczenie: Uprzejmie informuję 
Mieszkańców Miasta i Gminy Trzcińsko-Zdrój, że wiadomości, jakie rozpowszechnia 
Komitet Wyborczy kandydata na burmistrza Zbigniewa Łodziewskiego w swoim biuletynie 
wyborczym, cytuję „Gmina Trzcińsko Zdrój została zadłużona na wiele milionów złotych. 
Nieodpowiedzialna polityka finansowa władz Naszej Gminy doprowadziła do sytuacji 
katastrofalnej. Nieprzemyślane i źle prowadzone inwestycje, marnotrawstwo, olbrzymie sumy 
wydawane na prawo i lewo na bankiety, zabawy, festyny doprowadziły do opróżnienia kasy 
gminnej”, koniec cytatu, są nieprawdziwe a wręcz kłamliwe mają one jedynie na celu 
podważenia zaufania społecznego do mojej osoby i obecnych władz. Te insynuacje i 
kłamstwa mają na celu dyskredytowania mnie jako ponownego kandydata na burmistrza i 
niewątpliwych sukcesów obecnych władz. W związku z tymi pomówieniami i kłamstwami 
zamierzam sprawę skierować do sądu w trybie wyborczym. 

Przewodniczący rady pan Antoni Śliwiński – czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
 
Do punktu V. Zakończenie sesji. 
 
O godzinie 1238 – Przewodniczący obrad zamknął XLVI sesję Rady Miejskiej. Dziękując 
wszystkim za przybycie. Zaprosił również do wspólnego przemarszu na cmentarz w celu 
złożenia wiązanek pod Grobem Nieznanego Żołnierza. 
 
 
Protokołowała: 
Sylwia Tyrpa 
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